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Møte: Bydelsutvalget  
Møtested: Kantinen. Sørkedalsveien 148 3. etg.  

Møtetid: torsdag 17. desember 2009 kl. 17.15     
Sekretariat: 23476014  
 
 
Møteleder: Elin Horn Galtung (H)  
   
Tilstede: Anita Asdahl Hoff (H)  

Arild Gjervan (H) 
Sven Marius Gjeruldsen (H) 
Trond Lind Petersen (H) 
Lars Madsen (H) 
Jane Steenbuch (H) 
Harald Johan Cappelen (H), 
Carl Lindblad (A) 
Anne M. Fjermeros (A) 
Christian Holmesland (F) 
Karin C. Matheson Seem (F) 
Terje Bjøro (V) 
Astrid Charlotte Seeberg (V) 
Ellen Lerberg (SV) 

 

   
I tillegg møtte: Bydelsdirektør Vidar Haukeland 

Ass. Bydelsdirektør Jan Nytveit 
Enhetsleder Anne Lindalen 
Bydelsoverlege Åsa Rytter Evensen 
Enhetsleder Stein Vesterkjær 

 

   
Møtesekretær: Anne Marie Nordby  
 
Godkjenning av innkalling 
Innkallingen ble godkjent uten merknader 
 
Godkjenning av sakskart 
Bydelsdirektøren fremmet følgende forslag til nye saker: 
Sak 227 /09  Tilleggsinnstilling til årsplan og budsjett for 2010 - Bydel Vestre Aker 
Sak 228 /09  Korrigeringer til sak 216/09 - Forslag til årsplan og budsjett for 2010 
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende forslag til ny sak: 



 ii

Sak 229 /09  Buss for bane til Tryvann stasjon 
Anita Asdahl Hoff (H) fremmet følgende forslag:   
Sak 230 /09  Parkeringstilbudet ved Midtstuen  
 
Sakskartet ble godkjent med disse tilleggssaker. 
 
Åpen halvtime 
Gunnar Sunde, Vestre Aker eldreråd, ønsket svar på eldrerådets spørsmål om vareleveranser 
og fotgjengerfelt på Vinderen og utkjøringen ved Røalegene. 
Lars Åsnes, Voksen borettslag til ordet til sak 18 /09  Arnebråtveien 80 - Oversendelse av 
klage på byggesaksvedtak som inneholder søknad om dispensasjon fra arealplan 
Ivar Glomstein, Huldreveien, tok ordet til sak 217 /09  Klage over Plan- og bygningsetatens 
godkjenning av søknad om dispensasjon fra reguleringsplan Skogryggveien 39 
Helge Falkenberg, Husebygrenda, orienterte om problemer for beboere i Bydel Vestre Aker 
med postnummer 0378.  Dette gjelder bl.a. Akersposten, de får informasjonsavisen for Bydel 
Ullern da postnummeret er delt mellom Vestre Aker og Ullern bydeler.  Kontakt både med 
Ullern Avis og Posten har ikke ført frem. 
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Sak 213 /09  Protokoll fra møte 12. november 2010 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner protokollen fra bydelsutvalgets møte 12. november 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner protokollen fra bydelsutvalgets møte 12. november 2009 
 

 Sak 214 /09  Bydelsdirektørens driftsorientering 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tok Bydelsdirektørens driftsredegjørelse til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tok Bydelsdirektørens driftsredegjørelse til orientering. 
 

 Sak 215 /09  Regnskapsrapportering pr.31.10.2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar redegjørelsen om bydelens økonomiske situasjon til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar redegjørelsen om bydelens økonomiske situasjon til orientering. 
 

 Sak 216 /09  Forslag til årsplan og budsjett for 2010 - Bydel Vestre 
Aker 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsdirektøren viser til forslag til årsplan og budsjett for 2010 og anbefaler bydelsutvalget å 
fatte følgende vedtak: 

 
1. 

 
Bydelsutvalget slutter seg til de aktivitetsendringer, strategier, tiltak, måltall, budsjett, 
årsverk og budsjettforutsetninger angitt under de respektive enheter i Kap 6-7: 

a) Pkt 6.1 – 6.3 Stabsenhetene HR, økonomi og tjenesteutvikling og kvalitet 
b) Pkt 7.1  Enhet for Samfunn og helse  
c) Pkt 7.2  Enhet for Sosial/NAV 
d) Pkt 7.3  Enhet for Barnehager 
e) Pkt 7.4  Ressursenhet for Barn og unge 
f) Pkt 7.5  Enhet for Helsestasjon og skolehelsetjeneste 
g) Pkt 7.6  Enhet for forebygging barn og unge 
h) Pkt 7.7  Enhet for Barnevern 



i) Pkt 7.8  Enhet for Bestiller 
j) Pkt 7.9  Enhet for Hjemmetjenester 
k) Pkt 7.10 Enhet for Forebygging og rehabilitering 
l) Pkt 7.11 Enhet for boliger, dagsentre og psykisk helse  

2. Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens forslag om budsjettfordeling innenfor 
Funksjonsområder og kostrafunksjoner slik de fremkommer i Kap. 8  

3. Betalingssatsene i korttidsopphold kl. 8.45-15.00 settes til 67,5% av heltidsopphold med 
de samme intervaller for familieinntekt. Evt. andre oppholdstider reguleres forholdsvis 
mht. betalingssatsene for heltidsopphold.    

4. Bydelsdirektøren får fullmakt til å omdisponere budsjettmidler innenfor rammen for 
videredelegering som angitt i økonomireglementet pkt. 4.3 a, b og c.  

5. Bydelsutvalget slutter seg til tilleggsinnstillingen fra bydelsdirektøren som er lagt frem 
som følge av endringer i bystyrets budsjettbehandling.  

6. Driftstilskuddet til Vinderen eldresenter fastsettes til 1,05  mill. kroner inkl. 
virkningen av lønnsoppgjør, men ekskl. husleie som dekkes direkte av bydelen. 
Husleien for 2009 er satt til kr 546.000. 

7. Driftstilskudd til Vestre Aker frivillighetssentral fastsettes til kr 275.000. 
8. Til frivillige tiltak avsettes kr 100.000 generelt som er tilsvarende budsjett 2009. 
9. Det foreslås en avsetning til Condio på kr 100.000 

 
Høyre , Frp og Venstre fremmet følgende tilleggsforslag   
 
Punkt 10 Administrasjonen gis fullmakt til å justere fordelingene på bokstavpunktene og 
totalbeløpet i Punkt 1 i henhold til dette vedtak. 
 

1. Bydelsutvalget anser Ungdomstilbudene i Det Gule Huset og Hovseterklubben å være 
meget viktige bidrag til et godt oppvekstmiljø for bydelens ungdommer.  BU ønsker 
derfor å øke driftsbudsjettet med kr. 100 000,- til å styrke aktiviteter begge steder, og 
spesielt til lørdagstilbudet. BU forutsetter at midlene blir fordelt i samarbeid med 
brukerne av disse to stedene.  

2. Bydelsutvalget anser arbeidet Seniorveilederen utfører å være et meget viktig og godt 
tilbud for  bydelens eldste eldre. Bydelsutvalget innser også at å dekke behovet for 
over 2000 eldre over 80 år er en meget stor arbeidsbyrde for en person når alle skal ha 
personlig kontakt og seniorveilederen skal være tilgjengelig for alle eldre, deres 
pårørende og tjenesteapparatet med mer. Bydelsutvalget ønsker derfor å styrke tilbudet 
med ytterligere en seniorveileder til Kr. 500 000,-  

3. Flere BU representanter har fått tilbakemeldinger om at mange hadde ønsket å benytte 
tilbudene på eldresentrene oftere, men på grunn av bevegelighetsproblemer greier de 
ikke det da de ikke har nok TT-kort til også dette behovet, og/eller at det ikke finnes 
offentlige transportmidler de kan benytte. Bydelsutvalget har i egen sak til sentrale 
etater bedt om at kollektivtillbudet økes i bydelen, men har ennå ikke fått noen 
reaksjon som gir et ønsket resultat. Bydelsutvalget ber derfor administrasjonen 
undersøke om det er mulig å etablere en kjøreordning som kan fange opp disse 
brukerne og hva et slik tilbud kan koste, og fremlegge dette i egen BU-sak. 

4. Bydelsutvalget mener Dagsentertilbudet er et meget viktig og trivelig tilbud til mange 
av bydelens eldre, og kan blant andre tiltak være med på å dempe behovet for 
sykehjemsplasser. Bydelsutvalget konstaterer imidlertid at dagens tilbud ikke dekker 
behovet fullt ut, og ønsker derfor at ventelistene fjernes og at de som ønsker økt tilbud 
kan få det innen rimelig tid. Bydelsutvalget innser imidlertid at dagens lokaliteter ikke 
er tilstrekkelig til å dekke en slik økning, og ber derfor Administrasjonen komme 
tilbake med egen sak med forslag til å få etablert det og kostnadene ved et slikt økt 
tilbud.  
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5. Bydelsutvalget har lest tilbakemeldingene på administrasjonens budsjettforslag fra 
SU-ene i bydelens kommunale barnehager. Flere av BU’s representanter er også 
kommunens representanter i disse SU-ene og er derfor kjent med problemstillingene 
noen av tilbakemeldingene påpeker. Bydelsutvalget ønsker derfor egen BU-sak fra 
administrasjonen angående tiltak som kan være med å bedre arbeidssituasjonen i 
barnehagene, se vedlegg. 

6. Bydelsuvalget ønsker å bevilge ytterligere kr. 20 000,- til Frivillige tiltak. Denne 
posten har vist seg gjennom år å gi store ringvirkninger til tross for at beløpet er 
relativt beskjedent, og er derfor et godt eksempel på at selv små beløp kan medføre 
mye glede for mange. Ved de kr 10 000, - som er avsatt til bydelens Kulturpris og 
Frivillighetsmidlene på nå totalt kr 120 000,-, blir disse postene for mange bydelens 
ansikt utad, og vår måte å honorere noe av det fantastisk flotte frivillighetsarbeidet 
som foregår i bydelen! 

 
Fordeling på poster til vedtak av budsjett: 
Punkt 1. g) økes med kr. 100 000,- 
              k) økes med kr. 500 000,- 
Punkt 9      økes med kr.   20 000,- 
Totalt økning             kr. 620 000,-, som dekkes av økte midler, kr. 1,8 mill. De resterende blir 
stående som en buffer og til eventuelle kostnader forbundet med  punktene 3, 4 og 5 i dette 
tilleggsvedtaket. 
 
Det ble først stemt over fellesforslaget fra Høyre , Frp og Venstre.  Forslaget ble enstemmig 
vedtatt. 
 
Det ble så stemt over bydelsdirektørens forslag punkt 1  
a) Ble enstemmig vedtatt 
b) Ble enstemmig vedtatt 
c) Ble enstemmig vedtatt 
d) Ble enstemmig vedtatt 
e) Ble enstemmig vedtatt 
f) Ble enstemmig vedtatt 
g) Ble enstemmig vedtatt 
h) Ble enstemmig vedtatt 
i) Ble enstemmig vedtatt 
j) Ble enstemmig vedtatt 
k) Ble enstemmig vedtatt 
l) Ble enstemmig vedtatt 
 
Det ble så stemt over bydelsdirektørens forslag punkt 2 – 9.  Forslagene ble enstemmig vedtatt. 
Det ble så stemt over hele budsjettsforslaget for 2010.  Forslaget ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 

1. Bydelsutvalget slutter seg til de aktivitetsendringer, strategier, tiltak, måltall, budsjett, 
årsverk og budsjettforutsetninger angitt under de respektive enheter i Kap 6-7: 

a) Pkt 6.1 – 6.3 Stabsenhetene HR, økonomi og tjenesteutvikling og kvalitet 
b) Pkt 7.1  Enhet for Samfunn og helse  
c) Pkt 7.2  Enhet for Sosial/NAV 
d) Pkt 7.3  Enhet for Barnehager 
e) Pkt 7.4  Ressursenhet for Barn og unge 
f) Pkt 7.5  Enhet for Helsestasjon og skolehelsetjeneste 
g) Pkt 7.6  Enhet for forebygging barn og unge 



h) Pkt 7.7  Enhet for Barnevern 
i) Pkt 7.8  Enhet for Bestiller 
j) Pkt 7.9  Enhet for Hjemmetjenester 
k) Pkt 7.10 Enhet for Forebygging og rehabilitering 
l) Pkt 7.11 Enhet for boliger, dagsentre og psykisk helse  

2. Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens forslag om budsjettfordeling innenfor 
Funksjonsområder og kostrafunksjoner slik de fremkommer i Kap. 8  

3. Betalingssatsene i korttidsopphold kl. 8.45-15.00 settes til 67,5% av heltidsopphold med 
de samme intervaller for familieinntekt. Evt. andre oppholdstider reguleres forholdsvis 
mht. betalingssatsene for heltidsopphold.    

4. Bydelsdirektøren får fullmakt til å omdisponere budsjettmidler innenfor rammen for 
videredelegering som angitt i økonomireglementet pkt. 4.3 a, b og c.  

5. Bydelsutvalget slutter seg til tilleggsinnstillingen fra bydelsdirektøren som er lagt frem 
som følge av endringer i bystyrets budsjettbehandling.  

6. Driftstilskuddet til Vinderen eldresenter fastsettes til 1,05  mill. kroner inkl. 
virkningen av lønnsoppgjør, men ekskl. husleie som dekkes direkte av bydelen. 
Husleien for 2009 er satt til kr 546.000. 

7. Driftstilskudd til Vestre Aker frivillighetssentral fastsettes til kr 275.000. 
8. Til frivillige tiltak avsettes kr 100.000 generelt som er tilsvarende budsjett 2009. 
9. Det foreslås en avsetning til Condio på kr 100.000 
10. Administrasjonen gis fullmakt til å justere fordelingene på bokstavpunktene og 

totalbeløpet i Punkt 1 i henhold til dette vedtak. 
1. Bydelsutvalget anser Ungdomstilbudene i Det Gule Huset og Hovseterklubben å være 

meget viktige bidrag til et godt oppvekstmiljø for bydelens ungdommer.  BU ønsker 
derfor å øke driftsbudsjettet med kr. 100 000,- til å styrke aktiviteter begge steder, og 
spesielt til lørdagstilbudet. BU forutsetter at midlene blir fordelt i samarbeid med 
brukerne av disse to stedene.  

2. Bydelsutvalget anser arbeidet Seniorveilederen utfører å være et meget viktig og godt 
tilbud for  bydelens eldste eldre. Bydelsutvalget innser også at å dekke behovet for 
over 2000 eldre over 80 år er en meget stor arbeidsbyrde for en person når alle skal 
ha personlig kontakt og seniorveilederen skal være tilgjengelig for alle eldre, deres 
pårørende og tjenesteapparatet med mer. Bydelsutvalget ønsker derfor å styrke 
tilbudet med ytterligere en seniorveileder til Kr. 500 000,-  

3. Flere BU representanter har fått tilbakemeldinger om at mange hadde ønsket å 
benytte tilbudene på eldresentrene oftere, men på grunn av bevegelighetsproblemer 
greier de ikke det da de ikke har nok TT-kort til også dette behovet, og/eller at det ikke 
finnes offentlige transportmidler de kan benytte. Bydelsutvalget har i egen sak til 
sentrale etater bedt om at kollektivtillbudet økes i bydelen, men har ennå ikke fått noen 
reaksjon som gir et ønsket resultat. Bydelsutvalget ber derfor administrasjonen 
undersøke om det er mulig å etablere en kjøreordning som kan fange opp disse 
brukerne og hva et slik tilbud kan koste, og fremlegge dette i egen BU-sak. 

4. Bydelsutvalget mener Dagsentertilbudet er et meget viktig og trivelig tilbud til mange 
av bydelens eldre, og kan blant andre tiltak være med på å dempe behovet for 
sykehjemsplasser. Bydelsutvalget konstaterer imidlertid at dagens tilbud ikke dekker 
behovet fullt ut, og ønsker derfor at ventelistene fjernes og at de som ønsker økt tilbud 
kan få det innen rimelig tid. Bydelsutvalget innser imidlertid at dagens lokaliteter ikke 
er tilstrekkelig til å dekke en slik økning, og ber derfor Administrasjonen komme 
tilbake med egen sak med forslag til å få etablert det og kostnadene ved et slikt økt 
tilbud.  

5. Bydelsutvalget har lest tilbakemeldingene på administrasjonens budsjettforslag fra 
SU-ene i bydelens kommunale barnehager. Flere av BU’s representanter er også 
kommunens representanter i disse SU-ene og er derfor kjent med problemstillingene 
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noen av tilbakemeldingene påpeker. Bydelsutvalget ønsker derfor egen BU-sak fra 
administrasjonen angående tiltak som kan være med å bedre arbeidssituasjonen i 
barnehagene, se vedlegg. 

6. Bydelsutvalget ønsker å bevilge ytterligere kr. 20 000,- til Frivillige tiltak. Denne 
posten har vist seg gjennom år å gi store ringvirkninger til tross for at beløpet er 
relativt beskjedent, og er derfor et godt eksempel på at selv små beløp kan medføre 
mye glede for mange. Ved de kr 10 000, - som er avsatt til bydelens Kulturpris og 
Frivillighetsmidlene på nå totalt kr 120 000,-, blir disse postene for mange bydelens 
ansikt utad, og vår måte å honorere noe av det fantastisk flotte frivillighetsarbeidet 
som foregår i bydelen! 

 
Fordeling på poster til vedtak av budsjett: 
Punkt 1. g) økes med kr. 100.000,- 
              k) økes med kr. 500.000,- 
Punkt 9      økes med kr.   20.000,- 
Totalt økning             kr. 620.000,-, som dekkes av økte midler, kr. 1,8 mill. De resterende blir 
stående som en buffer og til eventuelle kostnader forbundet med  punktene 3, 4 og 5 i dette 
tilleggsvedtaket. 
 

 Sak 217 /09  Klage over Plan- og bygningsetatens godkjenning av 
søknad om dispensasjon fra reguleringsplan 
Skogryggveien 39 

 
Plan- og bygningsetatens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg finner ikke grunn til å omgjøre Plan- og bygningsetatens 
rammetillatelse av 18. februar 2009 om i medhold av plan- og bygningsloven § 7 å gi 
dispensasjon fra gjeldende regulering hva gjelder bruksendring fra boligformål til 
næringsvirksomhet (pizzabakeri). 
 
Klagene fra Gulleråsen Sameie v/Hanne Vik, Tanja H. Storm og Erling Steineger tas ikke til 
følge. 
 
Saken sendes Fylkesmannen til endelig avgjørelse. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg finner grunn til å omgjøre Plan- og bygningsetatens rammetillatelse 
av 18. februar 2009 om i medhold av plan- og bygningslovens § 7 å gi dispensasjon fra 
gjeldende regulering hva gjelder bruksendring fra boligformål til næringsvirksomhet 
(pizzabakeri.)  
 
Vestre Aker bydelsutvalg anser ikke at dette tiltaket kan begrunnes med § 7, spesielt hva 
gjelder ”Hensynet bak denne bestemmelsen er å ivareta boligområdene i ytre by.”, da 
bydelsutvalget ikke anser dette relevant for tiltaket. Bydelsutvalget anser heller ikke 
sannsynliggjort at de trafikale problemer blir minimale. 
 
Klagene fra Gulleråsen Sameie v/Hanne Vik, Tanja H. Storm, Erling Steineger og Ris Vel 
v/Carolyn Dahr tas til følge 
 
 
 



Venstres forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg ser positivt på etablering av pizzabakeri i Skogryggveien 39. Det er 
næringsetablering og gründervirksomhet av stor betydning.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg finner ikke grunn til å omgjøre Plan- og bygningsetatens 
rammetillatelse av 18. februar 2009 om i medhold av plan- og bygningsloven § 7 å gi 
dispensasjon fra gjeldende regulering hva gjelder bruksendring fra boligformål til 
næringsvirksomhet (pizzabakeri). 
 
Klagene fra Gulleråsen Sameie v/Hanne Vik, Tanja H. Storm og Erling Steineger tas ikke til 
følge. 
 
Saken sendes Fylkesmannen til endelig avgjørelse.  
 
Venstres forslag falt med 8 stemmer (3H+2F+2A+1SV) stemmer mot 7 (5H+2V) stemmer   
BMS-komiteens forslag ble vedtatt med 8 stemmer (3H+2F+2A+1SV) stemmer mot 7 
(5H+2V) stemmer. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg finner grunn til å omgjøre Plan- og bygningsetatens rammetillatelse 
av 18. februar 2009 om i medhold av plan- og bygningslovens § 7 å gi dispensasjon fra 
gjeldende regulering hva gjelder bruksendring fra boligformål til næringsvirksomhet 
(pizzabakeri.)  
 
Vestre Aker bydelsutvalg anser ikke at dette tiltaket kan begrunnes med § 7, spesielt hva 
gjelder ”Hensynet bak denne bestemmelsen er å ivareta boligområdene i ytre by.”, da 
bydelsutvalget ikke anser dette relevant for tiltaket. Bydelsutvalget anser heller ikke 
sannsynliggjort at de trafikale problemer blir minimale. 
 
Klagene fra Gulleråsen Sameie v/Hanne Vik, Tanja H. Storm, Erling Steineger og Ris Vel 
v/Carolyn Dahr tas til følge 
 

 Sak 218 /09  Arnebråtveien 80 - Oversendelse av klage på 
byggesaksvedtak som inneholder søknad om 
dispensasjon fra arealplan 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg finner ikke grunn til å omgjøre Plan- og bygningsetatens tillatelse 
av 08.06.2009 om dispensasjon fra gjeldende regulering hva gjelder utnyttelse og 
byggegrense, jf. Plan- og bygningsloven § 7. 
 
Klagen fra Janike Rød og Mogens Jensenius samt adv. firma Bjerknes Wahl-Larsen AS tas 
ikke til følge. Det vises til Plan- og bygningsetatens begrunnelse. 
 
Saken sendes Fylkesmannen til endelig avgjørelse. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg kan ikke støtte Plan- og bygningsetatens forslag til vedtak. Det har 
vært rikelig anledning for tiltakshaver til å få de nødvendige dispensasjoner innenfor de 
lovbestemte frister, og det synes ekstra graverende at tiltakshaver i dette tilfellet er et offentlig 
eiet selskap (Omsorgsbygg KF). Vestre Aker bydelsutvalg tar sterk avstand for 
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byggekriminalitet, og kan følgelig ikke innvilge dispensasjon i en sak der frister gjentatte 
ganger er oversittet. Bydelsutvalget henviser for øvrig til sin uttalelse til plandokument i 
herværende sak, der de trafikale forholdene ble trukket spesielt frem. 
 
Klage fra Janike Røed,  Mogens Jensenius og adv. fa. Bjerknes Wahl-Larsen A/S blir etter 
dette å ta tilfølge.   
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg kan ikke støtte Plan- og bygningsetatens forslag til vedtak. Det har 
vært rikelig anledning for tiltakshaver til å få de nødvendige dispensasjoner innenfor de 
lovbestemte frister, og det synes ekstra graverende at tiltakshaver i dette tilfellet er et offentlig 
eiet selskap (Omsorgsbygg KF). Vestre Aker bydelsutvalg tar sterk avstand for 
byggekriminalitet, og kan følgelig ikke innvilge dispensasjon i en sak der frister gjentatte 
ganger er oversittet. Bydelsutvalget henviser for øvrig til sin uttalelse til plandokument i 
herværende sak, der de trafikale forholdene ble trukket spesielt frem. 
 
Klage fra Janike Røed,  Mogens Jensenius og adv. fa. Bjerknes Wahl-Larsen A/S blir etter 
dette å ta tilfølge.   
 

 Sak 219 /09  Klage over Plan- og bygningsetatens avslag på søknad 
om dispensasjon fra reguleringsplan Tunfaret 2 

 
Plan- og bygningsetatens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg finner ikke grunn til å omgjøre Plan- og bygningsetatens avslag av 
23.12. 2008 om i medhold av plan- og bygningsloven § 7 å gi dispensasjon fra gjeldende 
regulering hva gjelder garasje.  
 
Klagen fra Lorentz W. Kielland tas ikke til følge. 
 
Saken sendes Fylkesmannen til endelig avgjørelse. 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg finner ikke å kunne støtte Plan- og bygningsetatens forslag til 
vedtak i foreliggende sak. Hensynet til byens grønne profil, samt hensynet til en 
hensiktsmessig og trafikksikker utkjøring fra eiendommen, må tillegges vesentlig vekt. Det er 
et vilkår for dispensasjonen at den eksisterende garage rives, og at brukstillatelse for nybygg 
henstår til denne gamle garage er revet.  
 
Klagen fra Lorentz Kielland blir etter dette å ta til følge.  
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg finner ikke å kunne støtte Plan- og bygningsetatens forslag til vedtak 
i foreliggende sak. Hensynet til byens grønne profil, samt hensynet til en hensiktsmessig og 
trafikksikker utkjøring fra eiendommen, må tillegges vesentlig vekt. Det er et vilkår for 
dispensasjonen at den eksisterende garage rives, og at brukstillatelse for nybygg henstår til 
denne gamle garage er revet.  



 
Klagen fra Lorentz Kielland blir etter dette å ta til følge.  
 

 Sak 220 /09  Varsling av 2 gangs offentlig ettersyn av forslag til 
kommunedelplan for byutvikling og bevaring i indre 
oslo 2009 - 2025 -Høringsutkast 2 - Høringsfrist 
14122009 

 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker har ingen bemerkninger til høringsutkastet vedrørende kommunedelplan 
for byutvikling og bevaring i indre Oslo 2009 – 2025, og tar det derfor til orientering.  
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydel Vestre Aker har ingen bemerkninger til høringsutkastet vedrørende kommunedelplan 
for byutvikling og bevaring i indre Oslo 2009 – 2025, og tar det derfor til orientering.  
 

 Sak 221 /09  Trafikkhumper i nedre del av Dalsveien samt Bernhard 
Herresvei mellom Dalsveien og Holmenveien 

 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Dalsveien er samlevei med bussrute og bydelsutvalget er ikke kompetent myndighet når det 
gjelder fartshumper der. Søknad om fartshumper må derfor rettes til Samferdselsetaten.  
 
For øvrig er det nylig anlagt én fartshump på nevnte strekning i Bernhard Herres vei, og 
bydelsutvalget finner det fornuftig å se an virkningen av denne først. 
 
Saken sendes Samferdselsetaten for utredning. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Dalsveien er samlevei med bussrute og bydelsutvalget er ikke kompetent myndighet når det 
gjelder fartshumper der. Søknad om fartshumper må derfor rettes til Samferdselsetaten.  
 
For øvrig er det nylig anlagt én fartshump på nevnte strekning i Bernhard Herres vei, og 
bydelsutvalget finner det fornuftig å se an virkningen av denne først. 
 
Saken sendes Samferdselsetaten for utredning. 
 

 Sak 222 /09  Fartshumper i Husebygrenda borettslag 
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg oversender søknaden til Samferdselsetaten for en faglig vurdering 
av saken om tre fartshumper i Husebygrenda brl. 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
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Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg oversender søknaden til Samferdselsetaten for en faglig vurdering 
av saken om tre fartshumper i Husebygrenda brl.  
 

 Sak 223 /09  Parkeringsplassen ved Sporten på Frognerseteren - 
Utbedring 

 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Parkeringsplassen ved Sporten på Frognerseteren er et av de mest brukte utgangspunkter for 
turgåere i Nordmarka fra Vestre Aker.  
 
Denne parkeringsplassen har blitt gradvis mer og mer hullete og kulen ved slutten av veien og 
inn i parkeringsplassen har blitt høyere og høyere. Flere huller er ekstremt dype og biler 
skrapes i understellet. Der hvor bark har blitt strødd har gjørmen blitt enda verre og det er nå 
umulig å parkere på den innerste delen.  
 
Parkeringsplassen tilhører Friluftsetaten og de har gitt Samferdselsetaten oppdrag å utføre 
asfalteringsjobben. De øvrige parkeringsplasser ved Øvresetertjern og nedenfor 
Frognerseteren er nå asfaltert men Sporten er mer problematisk.  
 
Sporten parkeringsplass er utkjørsel for tømmerkjøring fra marka og Samferdselsetaten ser 
liten hensikt med å asfaltere der hvor det er tungtransport. Samferdselsetaten sier også at det 
er lite hensiktsmessig å asfaltere oppe på kulen.  
 
Parkeringsplassen står på listen til Samferdselsetaten i mai 2010.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg anmoder Samferdselsetaten om å se på muligheten til å skrape ned 
og legge grus på hele parkeringsplassen så snart som mulig forut for en større utbedring i mai 
2010.  
 
Vedtaket oversendes også til Idrettsetaten. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Parkeringsplassen ved Sporten på Frognerseteren er et av de mest brukte utgangspunkter for 
turgåere i Nordmarka fra Vestre Aker.  
 
Denne parkeringsplassen har blitt gradvis mer og mer hullete og kulen ved slutten av veien 
og inn i parkeringsplassen har blitt høyere og høyere. Flere huller er ekstremt dype og biler 
skrapes i understellet. Der hvor bark har blitt strødd har gjørmen blitt enda verre og det er nå 
umulig å parkere på den innerste delen.  
 
Parkeringsplassen tilhører Friluftsetaten og de har gitt Samferdselsetaten oppdrag å utføre 
asfalteringsjobben. De øvrige parkeringsplasser ved Øvresetertjern og nedenfor 
Frognerseteren er nå asfaltert men Sporten er mer problematisk.  
 
Sporten parkeringsplass er utkjørsel for tømmerkjøring fra marka og Samferdselsetaten ser 
liten hensikt med å asfaltere der hvor det er tungtransport. Samferdselsetaten sier også at det 
er lite hensiktsmessig å asfaltere oppe på kulen.  



 
Parkeringsplassen står på listen til Samferdselsetaten i mai 2010.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg anmoder Samferdselsetaten om å se på muligheten til å skrape ned 
og legge grus på hele parkeringsplassen så snart som mulig forut for en større utbedring i 
mai 2010.  
 
Vedtaket oversendes også til Idrettsetaten. 
 

 Sak 224 /09  Tilsyn ved Vinderen bo- og servicesenter 14.10.2009 
 
Helse- og sosialkomiteen fremmet følgende forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar tilsynsrapport for uanmeldt tilsyn ved Vinderen bo- og servicesenter 
gjennomført 14.10.2009 og kommentarer til tilsynsrapporten fra Sykehjemsetaten til 
orientering. 
 
Helse- og sosialkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget tar tilsynsrapport for uanmeldt tilsyn ved Vinderen bo- og servicesenter 
gjennomført 14.10.2009 og kommentarer til tilsynsrapporten fra Sykehjemsetaten til 
orientering. 
 

 Sak 225 /09  Oppnevning av eierrepresentant til Mærrabekken og 
Pyramiden barnehage 

 
Bydelsutvalgets forslag til vedtak 
Bydelsutvalget oppnevner fast eierrepresentant med vara til samarbeidsutvalget i følgende 
barnehager: 
 Fast Vara 
Mærrabekken   
Pyramiden   
 
Bydelsutvalgets forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget oppnevner fast eierrepresentant med vara til samarbeidsutvalget i følgende 
barnehager: 
 Fast Vara 
Mærrabekken Anne Fjermeros (A) Carl Lindblad (A) 
Pyramiden Trond Lind Petersen (H) Jane Steenbuch (H) 
 
 
 

 Sak 226 /09  Komitereferater møte 17. desember 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Protokoll fra BMS-komiteens møte 30.11.09 tas til orientering 
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2. Protokoll fra helse- og sosialkomiteen 07.12.09 tas til orientering 
3. Protokoll fra Vestre Aker Eldreråd 07.12.09 tas til orientering 
4. Protokoll fra Rådet for funksjonshemmede 07.12.09 tas til orientering 
5. Protokoll fra AU 09.12.09 tas til orientering 
6. Protokoll fra Ungdomsrådet 10.12.09 
7. Uttalelse fra Ungdomsrådet 10.12.09 
8. Protokoll fra MBU 14.12.09 tas til orientering 
9. Protokoll fra AMU 14.12.09 tas til orientering 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig fattet. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
1. Protokoll fra BMS-komiteens møte 30.11.09 tas til orientering 
2. Protokoll fra helse- og sosialkomiteen 07.12.09 tas til orientering 
3. Protokoll fra Vestre Aker Eldreråd 07.12.09 tas til orientering 
4. Protokoll fra Rådet for funksjonshemmede 07.12.09 tas til orientering 
5. Protokoll fra AU 09.12.09 tas til orientering 
6. Protokoll fra Ungdomsrådet 10.12.09 
7. Uttalelse fra Ungdomsrådet 10.12.09 
8. Protokoll fra MBU 14.12.09 tas til orientering 
9. Protokoll fra AMU 14.12.09 tas til orientering 
 

 Sak 227 /09  Tilleggsinnstilling til årsplan og budsjett for 2010 - 
Bydel Vestre Aker 

 
Bydelsdirektøren forslår følgende disponering av økt ramme på 1.822 mill. kroner : 
Avsetning til reserve økes med 1.822 mill. kroner til 4.822 mill. kroner. Avsetningen til 
reserve er budsjettert under Funksjonsområde 1 – Helse, sosial og nærmiljø. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt, men med fratrekk av kr. 620.000,- som er 
vedtatt i sak 216/09 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Avsetning til reserve økes med 1.822 mill. kroner til 4.822 mill. kroner. Avsetningen til 
reserve er budsjettert under Funksjonsområde 1 – Helse, sosial og nærmiljø. 
 

 Sak 228 /09  Korrigeringer til sak 216/09 - Forslag til årsplan og 
budsjett for 2010 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget inntar endringene i behandling av sak 216/09. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget inntar endringene i behandling av sak 216/09. 



 Sak 229 /09  Buss for bane til Tryvann stasjon 
 
Venstres forslag til vedtak 
Tryvann Vinterpark er åpnet for sesongen.  P.g.a. oppgradering av Holmenkollbanen må 
kollektivreisende ta buss fra Besserud til Voksenkollen stasjon, derfra evt. reise med privat 
buss.  Dette er tungvint. Vi vet at ca. 30% av de besøkende reiser kollektiv.  Vi ønsker 
selvsagt å øke andelen kollektivreisende.  Skisenterets leder har kontaktet samferdselsbyråden 
med forslag om midlertidig bussløsning.  Man ønsker selvsagt å se hvor mange som vil reise 
kollektivt dersom forholdene legges bedre til rette, bl.a. i lys av diskusjonen om hvorvidt man 
skal forlende T-banen.  Vi er bekymret over situasjonen, og frykter at vurderingsfasen vil ta 
tid.  Vi ber om at Ruter prioriterer denne sak selv om det medfører økte utgifter.  Bilkjøringen 
til Tryvann stadion utgjør en miljøbelastning for vår bydel. Og tilbudet vil være til gavn og 
glede for hele byens befolkning. 
 
Venstres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Tryvann Vinterpark er åpnet for sesongen.  P.g.a. oppgradering av Holmenkollbanen må 
kollektivreisende ta buss fra Besserud til Voksenkollen stasjon, derfra evt. reise med privat 
buss.  Dette er tungvint. Vi vet at ca. 30%  av de besøkende reiser kollektiv.  Vi ønsker 
selvsagt å øke andelen kollektivreisende.  Skisenterets leder har kontaktet samferdselsbyråden 
med forslag om midlertidig bussløsning.   Man ønsker selvsagt å se hvor mange som vil reise 
kollektivt dersom forholdene legges bedre til rette, bl.a. i lys av diskusjonen om hvorvidt man 
skal forlende T-banen.  Vi er bekymret over situasjonen, og frykter at vurderingsfasen vil ta 
tid.  Vi ber om at Ruter prioriterer denne sak selv om det medfører økte utgifter.  Bilkjøringen 
til Tryvann stadion utgjør en miljøbelastning for vår bydel. Og tilbudet vil være til gavn og 
glede for hele byens befolkning.   
 

 Sak 230 /09  Parkeringstilbudet ved Midtstuen 
 
Anita Asdahl Hoff (H) fremmet følgende forslag til vedtak 
Vi ber bydelsdirektøren følge opp med de rette etater for å utbedre lys- og parkerings-
forholdene ved Midtstuen skole samt parkeringsplassen hvor bussene snur; der det også  
ønskes park & ride. Vi imøteser en tilbakemelding på fremdriften både her og i forhold til  
parkeringsplassene for park & ride i bydelen. 
 
Høyres forslag ble enstemmig fattet. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vi ber bydelsdirektøren følge opp med de rette etater for å utbedre lys- og parkerings-
forholdene ved Midtstuen skole samt parkeringsplassen hvor bussene snur; der det også  
ønskes park & ride. Vi imøteser en tilbakemelding på fremdriften både her og i forhold til  
parkeringsplassene for park & ride i bydelen. 
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Møtet slutt kl. 21.50 
 
 
 
 
 
Elin Horn Galtung       Anne Marie Nordby 
Leder         Sekretær  
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Vedlegg til protokoll 17. desember 2009 i sak 216/09  
 
SYKEFRAVÆRET I BARNEHAGENE – KOMMENTAR TIL BUDSJETT 2010 
  
Sykefraværet i barnehagene er en meget sammensatt problemstilling, men basert på 
kommentarer fra noen Samarbeidsutvalg i Vestre Aker har Høyre, Frp og Venstres grupper 
følgende kommentarer: 
 
1. Administrativ assistent  

Flere av Styrerne i barnehagene med over 5/6 avdelinger har rapportert til SU-ene at de 
føler tiden ikke strekker til for å gjøre en god nok jobb som både leder og administrator. 
En styrer bør være synlig i barnehagen og kunne få god innsikt i hverdagsproblemer. 
Hun/han får lite tid til å inspirere sine ansatte, og ønsker tid til mer personlig oppfølging 
av både ansatte og barn – ikke minst barn som trenger spesialpedagogikk. Stor tyngde 
med papir/kontorarbeid gjør at styrerne tilbringer mesteparten av dagen på kontoret. 

  
Vikarbudsjettet kan lettes ved god lederskap og personaloppfølging. 

  
Det faglige nivået i barnehagene senkes hvis barnepedagogene skal bruke mesteparten av 
tiden sin til slikt arbeid, som ikke er relatert til deres utdannelse 

  
Arbeidsinstruksen/arbeidssituasjonen for styrerne i barnehager bør derfor gjennomgås, 
spesielt i barnehagene utover 5/6 avdelinger, og forslag til eventuelle tiltak legges frem 
for BU i egen sak.  

  
2. Snekker Verksted  

Det er stadig vedlikehold som må gjøres i en barnehage, og barnehagene opplever stor 
slitasje på lekeapparater, vognene og lokalene generelt.  Dårlig vedlikehold kan fort føre 
til sykefravær da arbeidsmiljøet oppleves som ekstra slitsomt. 

  
Foreldredugnader gjør det de kan, men Høyres gruppe foreslår et snekkerverksted for alle 
barnehagene i bydelen der de kan henvende seg for å få utført reparasjoner av leker og 
enklere vedlikehold i barnehagene. Snekkerverkstedet foreslås drevet av START 
sysselsetting. 

  
3. Nettbasert tilsyn  

Dette er en effektiviseringsnøkkel, men erfaringen så langt er at det gir bare enda mer 
papirarbeid og at styreren miste muligheten til et viktig personlig møte med 
administrasjonen. Høyre ber derfor administrasjonen vurdere tiltak som bedrer den 
personlige kontakten med barnehagenes styrere. 
 

4.  Høyre, Frps og Venstres grupper ber administrasjonen komme tilbake med et overslag 
for kostnadene ved disse forslagene.   
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